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Ötödik alkalommal fogalmazok meg néhány gondolatot az adott versenyévad 
elmúltával. De, most ahelyett, hogy én is mindenféle statisztikai adattal 
magyaráznám az előző év sikereit, inkább írnék az elmúlt 5 év 
tapasztalatairól. 

Talán nem titok, hogy teljesen új pályára léptem, amikor elvállaltam a jelölést 
a szakbizottság tagságára. Az sem titok, hogy mindig is volt bennem szándék 
a díjugrató sport fejlesztésére, így a pályaépítői feladatok mellett, 
lehetőségem nyílt foglalkozni a továbbképzések szakmai teendőivel, illetve a 
szabályok újra értelmezésével, módosításával, átalakításával, ha az 
szükségesnek tűnt. 

A pályaépítés: 

– ami egyértelműen kitűnt az évek alatt, az az, hogy nincs igazán érdeklődés a 
pályaépítői szakma iránt. Akik jelentkeztek, szinte mindannyian azért jöttek el, 
évről – évre, hogy megfelelő szintet érjenek el a szabadidős versenyek 
építéséhez…természetesen tisztelet a kivételnek. A már magasabb szinttel 
rendelkező pályaépítők – akik szintén jóval kevesebben vannak, mint amennyi 
igényt támaszt a mérhetetlen mennyiségű verseny – nem igazán akarnak 
tovább lépni, pedig a lehetőség mindenki számára nyitott, hiszen a FEI által 
irányított továbbképzések, vizsgák, kiváló lehetőséget nyújtanak a tanuláshoz, 
fejlődéshez…természetesen itt is tisztelet a kivételnek. Azt a gondolatot, hogy 
az ország legfontosabb kiemelt versenyeit, csak is nemzetközi minősítéssel 
rendelkező pályaépítő építhesse, továbbra is fenntartom. Ezek mellett a hazai 
rendezésű nemzetközi versenyek is bizonyították, hogy szakembereink magas 
szintű munkájukkal minden igényt ki tudnak szolgálni. 

A szabályok: 

– a szabályok módosítása mindig kényes dolog. Az újítás, változás sokszor 
csak idővel mutatja meg pozitív vagy negatív hatását minden sportban, de 
szerintem a díjugratásban ez különösen igaz. A mai felgyorsult és türelmetlen 
világban pedig az idő a legkevesebb. A hazai díjugrató szabályzat változása 
igazodik az aktuális nemzetközi szabályzathoz, valamint az előző év 
tapasztalatai, igényei alapján módosulhat. Változhatnak elbírálások, 
magasságok, pénzdíjak vagy éppen születhetnek akár új, hiánypótló 
versenyszámok, mint a REV felkészítő versenyek, amelyek népszerűsége 



gyorsan elérte a tervezett célt. Természetesen a változtatásokat mindig a 
jobbítás szándéka vezérli és alapos munka előzi meg. 

Végül egy pár gondolat. Az, hogy a díjugratás merre tart, talán nem kérdés 
senkinek. Az intézmény fejlesztések, a sportágba invesztált anyagi támogatás 
jelentősen megerősítette a legmagasabb célok kitűzését. A versenyek 
népszerűsége egyértelmű, bár jól érezhető, hogy a kiemelt helyszínek szinte 
teljesen lefedik az igényeket, így a régiós helyszínek csak a szabadidős 
versenyszámokkal együtt tudnak tervezni. Az elmúlt évekhez hasonlóan 
kiemelkedően magas volt a részvételi arány a tenyészverseny minden 
kategóriájában, ami biztató a jövőre nézve. A nemzetközi eredmények 
továbbra is mutatják, hogy a hazai versenyrendszer, szakmai munka jó úton 
jár. Nyilván továbbra is kiemelkedő akaratra, türelemre és hozzáértésre lesz 
szükség, de úgy gondolom, hogy az esély, most adott egy remek folytatáshoz. 
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